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§ 1 
Justering  
Vice ordföranden Christofer Fjellner (M) utses att tillsammans med 
ordföranden Karin Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering 
sker den 30 augusti 2023. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde den 
21 juni 2023 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen under 
2023  
KS 2023/26 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för juli 2023 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken 
och bromsa den omfattande skuldutvecklingstakt som det 
socialdemokratiskt ledda styret hade satt igång. Det var ett 
krävande och omfattande arbete som av förklarliga skäl tog 
sin tid att genomföra. 
  
Det var därför mycket glädjande att årsredovisningen för 
2022 bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022 och det var första gången sedan år 2010 
som skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade då också att inriktningsmålet i budgeten för 
2022: ”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för 
framtiden”, uppfylldes helt. 
  
Tyvärr ser vi hur det nya vänsterstyret direkt återgick till en 
överbudspolitik med ökade kommunala 
nettoinvesteringsvolymer för koncernen som följd, vilket 
innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
riskerar att omintetgöras. Det spelar naturligtvis roll hur 
kommunala investeringar finansieras, alltför omfattande 
sådana får effekter på stadens ekonomi då utfallet för 
finansiella mål påverkas. 
  
I den finansiella månadsrapporten för juli 2023 uppgår den 
prognostiserade skulden per 31 december 2023 för 
närvarande till ca 74 200 mnkr, vilket kan bli lägre eller högre 
beroende på hur stora investeringarna blir och i vilken 
utsträckning de lånefinansieras. Stadsledningskontoret 
konstaterar att det krävs en begränsning av skuldutvecklingen 
för att upprätthålla kreditbetyget AAA. 
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Extern upplåning för kommunkoncernen per den 31 juli 2023 
(rapportdatum) uppgår till motsvarande nominellt belopp om 
totalt 69 878 mnkr. Vi ser med oro på att upplåningen har 
ökat med nästan 742 miljoner kronor sedan juni, med 3 028 
mnkr sedan årsskiftet och att prognosen över 
kommunkoncernens externa upplåning innebär att 
rambeloppet på 80 000 mnkr inom en relativt snar framtid 
kommer att överskridas.  
  
Mot bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att 
bromsa stadens skuldutveckling och bedriva en långsiktigt 
hållbara ekonomisk politik. Detta kommer kräva 
prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i 
Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar finansiering 
av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 augusti 2023 
behandlas. 

  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1280099 KS 2023/26 Bilaga 1  
 1284675 (Godkänd - R 2) 2023/26 Tjänsteutlåtande 

Finansiell månadsrapport för juli 2023 
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§ 4 
Ekonomisk månadsrapport 2023  
KS 2023/42 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för juli 2023 godkänns. 
 

Särskilda uttalanden 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till juli 2023. Den 
ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader och 
intäkter och jämförs med motsvarande period föregående år. 
  
Vi kan konstatera att kostnaderna har ökat med 6,4 procent 
för perioden januari – juli i år jämfört med samma period 
föregående år, och att intäkterna bara har ökat med 2,4 
procent jämfört med samma period föregående år. 
Verksamhetens nettokostnad har ökat med 7,4 procent. Det är 
inte en långsiktigt hållbar ekonomisk utveckling. 
  
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. 
  
När nu kostnaderna ökar och intäkterna minskar under det 
rödgröna styret vill vi understryka vikten av ha en långsiktig 
kostnadskontroll i staden. Detta kommer kräva prioriteringar 
och effektiviseringar av oss politiker i Stockholms stad, såväl 
som en långsiktigt hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 2023 
behandlas. 
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Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/42-9 (Godkänd - R 1) KS 2023/42 Tjänsteutlåtande 
- Ekonomisk månadsrapport juli 2023 
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§ 5 
Ny multihall på Vårbergs IP, del av Skärholmen 2:1  
KS 2023/710 
 

Beslut  
1. Fastighetsnämnden medges rätt att utreda förutsättningarna 

för projekt Ny multihall på Vårbergs IP, Skärholmen 2:1, 
som underlag till ett kommande inriktningsbeslut med en 
beräknad utredningsutgift upp till 45 miljoner kronor. 

2.  Utgifterna för år 2023 ska rymmas inom nämndens 
investeringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i 
budget för 2024. 

 

Reservationer 
Borgarrådet Fjellner (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 juni 2023 
behandlas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ekonomi- och trygghetsutskottet beslutar 
enligt stadsledningskontorets förslag till beslut. 
  
Borgarrådet Fjellner (M) föreslår att ekonomi- och 
trygghetsutskottet beslutar enligt Moderaternas förslag till beslut 
enligt följande. 

1. Att avslå stadsledningskontorets förslag till beslut. 
2. Att projektets inriktning fortsatt ska vara att multihallen 

uppförs av en extern aktör, i enlighet med den tidigare 
beslutade inriktningen. 

3. Att därutöver anföra. 
Tyvärr konstaterar vi att vänsterstyret har beslutat att staden 
övertar projektet i egen regi, i strid med det beslut som den 
grönblå majoriteten fattade under förra mandatperioden i 
såväl idrottsnämnden som i fastighetsnämnden. Tillsammans 
med externa aktörer kan staden öka de totala investeringarna i 
idrottsanläggningar och få fram fler anläggningar snabbare. 
Detta samtidigt som staden minskar sin finansiella risk och 
högre investeringskostnader, som även medför ökade 
räntekostnader. Hur investeringarna finansieras får givetvis 
effekt på stadens ekonomi då utfallet för finansiella mål 
påverkas. Vi beklagar därför att de pilotprojekt som 
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initierades under förra mandatperioden nu avbryts av 
vänsterstyret. Det gör att den samlade investeringstakten i 
idrottsanläggningar blir lägre än om privata aktörer tillåts 
vara med. I slutändan är det stockholmarna och 
idrottsföreningarna som drabbas.  

  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/710-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/710 
Tjänsutlåtande - Ny multihall på Vårbergs IP, del av 
Skärholmen 2:1. Utredningsbeslut 

 KS 2023/710-1 Framställan från Fastighetsnämnden 
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§ 6 
Nybyggnad av Västertorps sim- och idrottsanläggning, 
del av Västberga 1:1  
KS 2023/709 
 

Beslut  
1. Fastighetsnämnden medges rätt att utreda förutsättningarna 

för projekt Nybyggnad av Västertorps sim- och 
idrottsanläggning, del av Västberga 1:1, som underlag till ett 
kommande inriktningsbeslut med en beräknad 
utredningsutgift upp till 40 miljoner kronor. 

2. Utgifterna för år 2023 ska rymmas inom nämndens 
investeringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i 
budget för 2024. 

 

Reservationer 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
förslag till beslut. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 22 juni 2023 
behandlas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ekonomi- och trygghetsutskottet beslutar 
enligt stadsledningskontorets förslag till beslut. 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) föreslår att ekonomi- och 
trygghetsutskottet beslutar enligt Moderaternas och Liberalernas 
förslag till beslut enligt följande. 

1. Att avslå stadsledningskontorets förslag till beslut. 
2. Att projektets inriktning fortsatt ska vara att multihallen 

uppförs av en extern aktör, i enlighet med den tidigare 
beslutade inriktningen. 

3. Att därutöver anföra. 
Som ärendet beskriver är idag Västertorps sim- och idrottshall 
50 år gammalt med ett stort upprustningsbehov. Framförallt 
är de tekniska installationerna i skriande behov av byte innan 
de blir alldeles för uttjänta. Sim- idrottshallen behöver 
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dessutom bli mer tillgänglighetsanpassad och få ett lyft 
genom att utveckla funktioner och möjligheter till mer idrott. 
Därför beslutade den grönblå majoriteten år 2019 att 
markanvisa ett område i Mellanbersparken intill 
Hägerstensbadet för att ersätta hallen med en helt ny 
anläggning.  
  
Projektet utreddes därefter för extern finansiering och planen 
var att genomföra upphandling och ingå kontrakt avseende ny 
sim- och idrottshall i Västertorp hösten 2022. Grönblås 
tidsplan var sen att en ny sim- och idrottshall skulle stå klar i 
Västertorp 2026. Tyvärr avbröts arbetet av vänstermajoriteten 
efter höstens val. Simanläggningen skulle inte längre få 
finansieras av privat aktör utan ta tillbaka i egen regi trots att 
konsekvenserna skulle innebära stora förseningar.  
  
Med vetskapen om att det redan idag finns ett underskott av 
simhallar i stadsdelsområdet och att den nuvarande hallen är 
under akut renoveringsbehov är det därför beklagligt att 
vänstermajoriteten förskjuter projektet av ideologiska skäl. 
Om den grönblå majoritetens arbete med extern aktör hade 
fort fortgå hade förhoppningsvis västertorps sim- och 
idrottshall stort klart år 2026. Istället kommer byggnationen 
av hallen att starta i slutet av 2027. Vänstermajoritetens 
ideologier går ännu en gång före barns och ungdomar 
möjlighet till idrottande i Stockholms stad. 

  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/709-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/709 
Tjänsteutlåtande - Nybyggnad av Västertorps sim- och 
idrottsanläggning, del av Västberga 1:1. Utredningsbeslut 

 KS 2023/709-1 Framställan från Fastighetsnämnden 
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§ 7 
Inhyrning av idrottslokaler i Liljeholmshallarna  
KS 2023/691 
 

Beslut  
Idrottsnämndens beviljas inhyrning av Liljeholmshallarna, 
kvarteret Tryckeriet 13, med en första årshyra om 18,8 
miljoner kronor. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Med 18 stycken idrottsföreningar, 20 stycken 
pensionärsföreningar samt ett otal skolor som hyresgäster i 
Liljeholmshallarna behöver idrottsnämnden lägga en tydlig 
strategi för utflytt av dessa verksamheter till andra lokaler. 
Skolor och föreningar måste i god tid få föra dialog med 
idrottsförvaltningen om var de ska bedriva sin verksamhet när 
staden inte längre hyr Liljeholmshallarna. Med tanke på att 
dessa hallar står för 1 000 timmars bokningar i veckan förstår 
man verksamheternas gemensamma storlek och därmed också 
vikten av en utflyttningsstrategi då idrotterna är allt ifrån, 
boule, brottning och bollsporter. Med tanke på att 
Brännkyrkahallarna efter det att staden rev upp det avtal som 
ingåtts med Nystad redan har försenats med ett år och 
Gjutmästaren inte ens har påbörjats kan detta hyreskontrakt 
vara väl kort och 1 000 timmars idrott försvinna för 
stockholmarna utan att de ännu fått någon ersättningsyta. 
Konsekvenserna för de föreningar och skolor som finns på 
plats skulle bli ödesdigra. 

  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den  22 juni 2023 
behandlas. 
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Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/691-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/691 
Tjänsteutlåtande - Inhyrning av idrottslokaler i 
Liljeholmshallarna 

 KS 2023/691-1 Framställan från Idrottsnämnden 
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§ 8 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Markanvisning för kontor inom fastigheten Vallonsmidet 
9 med flera i Ulvsunda industriområde till Fastighets AB 
Vallonsmidet  
KS 2023/715 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 
juni2023  behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/715-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/715 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om genomfört samråd inför 
inriktningsbeslut. Markanvisning för kontor inom fastigheten 
Vallonsmidet 9 med flera i Ulvsunda industriområde till Fa 

 KS 2023/715-1.1 Bilaga 1 - Nämndärende inklusive 
protokoll 203-04-20 
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§ 9 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Projekt Norra Folkparksvägen i Solberga  
KS 2023/717 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/717-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/717 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om genomfört samråd inför 
inriktningsbeslut. Projekt Norra Folkparksvägen i Solberga 

 KS 2023/717-1.1 Bilaga 1 - Nämndärende inklusive 
protokoll 2023-05-11 
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§ 10 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Ombyggnad av Pilträdet 11, hus 06, till kontorslokaler  
KS 2023/711 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 juni 
2023  behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/711-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/711 
Tjänsteutlåtande - SEKRETESS i bilaga - Anmälan om 
genomfört samråd inför inriktningsbeslut. Ombyggnad av 
Pilträdet 11, hus 06, till kontorslokaler 

 KS 2023/711-1.2 Bilaga 1 - Nämndärendet inklusive 
protokollsutdrag. Nämnd 2023-05-23 

 KS 2023/711-1.1 Bilaga 2 - Ekonomisk bilaga och 
nuvärdeskalkyl. Innehåller sekretess enligt 19 kap. 1 och 3 
§§ OSL 
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§ 11 
Uppföljning av samverkan med polisen inklusive Trefas  
Muntlig föredragning av Erik Begler, stadsledningskontoret 
  
Erik Begler från Välfärdsavdelningen vid stadsledningskontoret 
informerade utskottet om uppföljning av samverkan med polisen 
och Trefas. 
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§ 12 
Övriga frågor  
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